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Protokół Nr LXIX/14 
z   sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 31 lipca 2014 r. 
 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1500 w sali konferencyjnej Ratusza, na 

Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady sześćdziesiątej dziewiątej sesji Rady Miejskiej.           

Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   

Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 

Na zapytanie Przewodniczącego Rady, czy są uwagi lub zmiany do porządku obrad, Burmistrz zgłosiła 
projekty uchwał w sprawach: 
1/ wniesienia odpowiedzi na skargę Wojewody Dolnośląskiego Nr NK – N.4131.11.17.2013.RJ1 z dnia 18 
lipca 2014r. /dotyczy regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka/ 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
2/ połączenia gmin w celu utworzenia okręgu wyborczego do Rady Powiatu Kłodzkiego. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
Burmistrz zaproponowała wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 4. Stanowisko Rady w sprawie 
utrzymania Prokuratury Rejonowej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
Podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez Wiceprzewodniczącego Rady – 
Leszka Stróża.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekty uchwał kolejno były szczegółowo przedstawiane i 
omawiane przez Panią Burmistrz. Zaproponował więc aby nie przedstawiać ich po raz kolejny, lecz 
odczytać opinię komisji i udzielić głosu do dyskusji. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/  powołania komisji statutowej /dot. statutu Gminy/; 

     2/  zmiany w statucie Gminy Bystrzyca Kłodzka;  

     3/  powołania komisji statutowej /dot. statutu Osiedla nr 2/; 

     4/  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 

     5/  zmian w budżecie gminy w roku 2014; 

     6/  wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 11 położonego w Bystrzycy  

          Kłodzkiej przy Placu Wolności 13; 

     7/  uchylenia uchwały wyrażającej zgodę na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 11  

          położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Strażackiej 4;  

     8/  o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków i opłat w drodze inkasa, określenia  

          inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

     9/  sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata  
          2014 – 2015; 
    10/ określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy w zakresie dofinansowania budowy  

          studni na potrzeby własnego gospodarstwa na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
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    11/ wniesienia odpowiedzi na skargę Wojewody Dolnośląskiego Nr NK – N.4131.11.17.2013.RJ1 z dnia  

          18 lipca 2014r; 

    12/ połączenia gmin w celu utworzenia okręgu wyborczego do Rady Powiatu Kłodzkiego. 

4.  Stanowisko Rady w sprawie utrzymania Prokuratury Rejonowej w Bystrzycy Kłodzkiej 

5.  Ochrona zabytków w Gminie Bystrzyca Kłodzka. 

6.  Informacja z działalności spółek ZWIK, ZUK, BCZ. 
7.  Realizacja inwestycji w Gminie. 
8.  Zatwierdzenie protokołów z ostatnich sesji rady. 
9.  Informacje Burmistrza. 
10.  Zapytania radnych. 

  11.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
  12.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
  13.  Zamknięcie obrad.    
 
 
  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Wiceprzewodnicząca Rady – Irena Stawiarska. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
14 radnych, za oddano 14 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                              
być na piśmie.  
 
Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach. 

1/ Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  powołania komisji statutowej. 
Poinformował, że w związku z tym, że istnieje konieczność podjęcia prac związanych                                            
z nowelizacją statutu gminy i dostosowania treści zapisów do stanu faktycznego, zasadnym jest 
powołanie komisji, która jeszcze na dzisiejszej sesji przedłoży Radzie projekt uchwały w sprawie zmiany w 
statucie gminy.  
Zaproponował aby skład komisji liczył 5 osób. Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 
głosami za, przy 2 wstrzymujących się zatwierdziła. 
Przystąpiono do zgłaszania kandydatur: 
1/ Marian Adamów zgłosił Mieczysława Kamińskiego, który wyraził zgodę;  
    /głosowanie: 6 za, 8 przeciwnych, 1 wstrzymujący się/ - kandydatura nie uzyskała większości. 
2/ Władysława Płoch zgłosiła Irenę Stawiarską, która wyraziła zgodę;  
    /głosowanie: 10 za, 2 przeciwnych, 3 wstrzymujących się/ 
3/ Jan Szkwarek zgłosił Andrzeja Wziątka. Radny nie wyraził zgody.  
4/ Jan Pięta zgłosił Artura Pokorę, który wyraził zgodę;  
    /głosowanie: 10 za, 1 przeciwny, 3 wstrzymujących się/ 
5/ Danuta Koniuszek zgłosiła Władysławę Płoch, która wyraziła zgodę;  
    /głosowanie: 10 za, 2 przeciwnych, 2 wstrzymujących się/ 
6/ Irena Stawiarska zgłosiła Mariana Adamowa, który wyraził zgodę; 
    /głosowanie: 13 za, 1 wstrzymujący się/ 
7/ Piotr Budnik zgłosił Ewę Matys, która wyraziła zgodę; 
    /głosowanie: 11 za, przy 3 wstrzymujących się/ 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 3 wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIX/600/14 
w sprawie powołania komisji statutowej    

       - stanowiący załącznik nr 2 
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Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy. 
 
Po zakończeniu I części obrad komisji statutowej, radna Ewa Matys zaproponowała na przewodniczącego 
Komisji Statutowej radnego Mariana Adamowa. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymujących się, wniosek 
przyjęła.  
 
Przewodniczący ogłosił przerwę na czas trwania II części obrad komisji statutowej - 10 minut. 
 

2/  Przewodniczący Rady udzielił głos przewodniczącemu komisji statutowej – radnemu Marianowi 

Adamowi, który przedstawił wniosek do Rady Miejskiej mówiący o tym, aby § 71 statutu gminy brzmiał  

następująco: „Burmistrz prowadzi i aktualizuje wykaz jednostek organizacyjnych gminy”. /5 za, 

jednogłośnie/ 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że statut każdej gminy, w tym gminy Bystrzycy Kłodzkiej jest 

konstytucją,  w której powinny być zawarte najważniejsze sprawy związane z ustrojem gminy,                          

z jednostkami organizacyjnymi gminy, prawami i obowiązkami radnych oraz organami gminy. Jest 

propozycja aby w części 5 tego statutu zlikwidować paragraf 71, który wymienia nam wszystkie jednostki 

organizacyjne, które występują na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka. Mieszkaniec gminy lub ktokolwiek              

z zewnątrz otrzymując statut do ręki nie będzie wiedział, że w Bystrzycy Kłodzkiej istnieje Urząd Miasta                

i Gminy, Ośrodek Pomocy Społecznej, Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie, Centrum Integracji Społecznych, 

instytucje kultury, spółki komunalne. Zdaniem radnego Burmistrz nie może prowadzić takiego rejestru. W 

czasie posiedzenia komisji statutowej zaproponował, żeby pozostawić paragraf 71 i w ustępie 4 tegoż 

paragrafu napisać: „Rejestr gminnych jednostek organizacyjnych prowadzi Burmistrz Bystrzycy Kłodzkiej”. 

Przyjęcie propozycji komisji powoduje, że w statucie znikną wszystkie nazwy jednostek organizacyjnych 

gminy. Przy jakichkolwiek zmianach jednostek należy ten statut nowelizować i tak było od 1990 roku. 
Burmistrz – odpowiedziała, że  nie można mówić, że tak było od 1990 roku, gdyż od tego roku minęło 24 
lata i zmieniają się czasy i przepisy. Na posiedzeniu komisji statutowej, radca prawny odczytał, jakie 
elementy obligatoryjne statut musi zawierać. Nigdzie nie jest napisane, że obligatoryjnym elementem jest 
wykaz jednostek gminnych. /dla przykładu statut Wrocławia i Opola również nie zawiera wykazu 
jednostek/. 
Propozycja radnego Kamińskiego jest nie do przyjęcia, gdyż w statucie dla przykładu byłby Szpital a w 
rejestrze nowa nazwa: Bystrzyckie Centrum Zdrowia.    
Mieczysław Kamiński – odpowiedział, że kilkakrotnie na sesjach mówił, że musimy uregulować sprawę 
ze statutem. Dodał, że nie byłoby uwag RIO, gdyby Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie 
zmienionego statutu z wyjątkiem tych punktów, które nam wojewoda zausterkował. Kończy się kadencja a 
my znowu nie mamy takiego statutu jednolitego. Radny jest zdania, że ta cześć statutu mówiąca o 
jednostkach gminy powinna pozostać.  
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 1 przeciwnym i 2 
wstrzymujących się podjęła:  

 
Uchwałę Nr LXIX/601/14 

w sprawie zmiany w statucie gminy Bystrzyca Kłodzka    

 - stanowiący załącznik nr 3 

 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że w tym momencie Komisja Statutowa uległa samorozwiązaniu, 

zgodnie z paragrafem 3 ust. 2 podjętej uchwały. 

  
3/  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  powołania komisji statutowej /dotyczy 
statutu Osiedla nr 2/. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z nadaniem na wniosek mieszkańców nazwy ulicom 
na terenie miasta Bystrzyca Kłodzka Modrzewiowa i Widokowa, uzasadnionym jest uwzględnienie ww. 
ulic w zapisach statutu dotyczących Osiedla nr 2.  
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Zaproponował aby skład komisji liczył 5 osób. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 
głosami za, jednogłośnie zatwierdziła. 
Przystąpiono do zgłaszania kandydatur: 
1/ Ewa Matys zgłosiła Mieczysława Kamińskiego, który wyraził zgodę;  
    /głosowanie: 14 za, 1 wstrzymujący się/   
2/ Władysława Płoch zgłosiła Danutę Koniuszek, która wyraziła zgodę;  
    /głosowanie: 13 za, 2 wstrzymujących się/ 
3/ Ewa Matys zgłosiła Andrzeja Wziątka, który wyraził zgodę;  
    /głosowanie: 14 za, jednogłośnie/ 
4/ Irena Stawiarska zgłosiła Piotra Budnika, który wyraził zgodę; 
    /głosowanie: 14 za, jednogłośnie/ 
5/ Dariusz Krzemiński zgłosił Marka Krytaka. Radny nie wyraził zgody; 
6/ Piotr Budnik zgłosił Jerzego Klajna. Radny nie wyraził zgody;  
7/ Ewa Matys zgłosiła Jana Piętę, który wyraził zgodę, 
    /głosowanie: 14 za, jednogłośnie/ 
Dariusz Krzemiński zaproponował na przewodniczącego Komisji Statutowej radnego Piotra Budnika. 
Radny nie wyraził zgody. 
Ewa Matys zaproponowała na przewodniczącego Komisji Statutowej radnego Andrzeja Wziątka. Radny  
wyraził zgodę. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się wniosek przyjęła. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIX/602/14 
w sprawie powołania komisji statutowej   

 - stanowiący załącznik nr 4 

 

Przewodniczący komisji zaproponował aby komisja przedłożyła Radzie propozycje zmian do statutu w 
terminie do 30 września br. 
 
4/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej w roku 2014. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 30 lipca 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2022. 

  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIX/603/14 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2014 

  - stanowiący załącznik nr 5 

 

5/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w 

roku 2014. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 30 lipca 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w 

budżecie w roku 2014.  

Mieczysław Kamiński – poinformował, że uchwała ma charakter zmian kosmetycznych zarówno po 

stronie dochodów jak i wydatków. Warto zwrócić uwagę, że dzięki tej uchwale zwiększają się nam 

inwestycje w gminie Bystrzyca Kłodzka o 291.344 zł. Jest to pokłosie pracy Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, która stwierdziła, że pewne realizowane zadania to nie są remonty lecz inwestycje.   
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Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIX/604/14 
w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2014 

  - stanowiący załącznik nr 6 

 
6/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

samodzielnego lokalu użytkowego nr 11 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy Placu Wolności 13. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 30 lipca 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 11 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy Placu 

Wolności 13. 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że jest to tzw. Helios o powierzchni 116,37m2. Mówi, że nabyciem 

tego lokalu zainteresowani są także inne osoby. Pyta, czy nie powinien być zapis, że sprzedaż nastąpi na 

rzecz najemcy?   
Burmistrz – odpowiedziała, że uchwała zgodna jest z wnioskiem najemcy i w uzasadnieniu jest napisane, 
że p. Bernacki zwrócił się z wnioskiem o nabycie zajmowanego lokalu użytkowego nr 11 i spełnia 
wszystkie warunki uchwały z roku 2000. 
Mieczysław Kamiński – prosi o opinię radcy prawnego. 
Marek Ociepa – mówi, że proponowane zapisy przez radnego Mieczysława Kamińskiego są uchylane 
przez nadzór Wojewody. Nie wskazujemy konkretnego nazwiska. Jest on do wyczytania po zapoznaniu 
się z uzasadnieniem uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIX/605/14 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 11 położonego w 

Bystrzycy Kłodzkiej przy Placu Wolności 13 

    - stanowiący załącznik nr 7 
 

7/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały 

wyrażającej zgodę na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 11 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej 

przy ul. Strażackiej 4. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 31 lipca 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie uchylenia 

uchwały wyrażającej zgodę na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 11 położonego w Bystrzycy 

Kłodzkiej przy ul. Strażackiej 4. 

Burmistrz – poinformowała, że rozmawialiśmy o tym już wcześniej na komisji, kiedy była prośba o 
uchyleniu tej uchwały. Wspólnota z ulicy Strażackiej 4 „przekonała mnie, że ta sprzedaż nie powinna 
nastąpić. Lokal jest garażem i przez niego przechodzą media, które mogą być kością niezgody, gdyby 
doszło do ich awarii”.  Ponadto jest duży konflikt pomiędzy dzierżawcą tego lokalu a wspólnotą. 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że był przeciwny podjęciu tej uchwały na komisji i sesji, jednak 

został przegłosowany. „Okazało się jednak, że miałem w 100% rację. Uważałem, że   lokal ten jest 

niezbędny do funkcjonowania dla całej wspólnoty i w tym wypadku gmina nie powinna korzystać z tego 

prawa aby sprzedać najemcy ten lokal użytkowy. Sprzedaż lokalu tej jednej osobie, spowodowałoby 

zaostrzenie konfliktu.”    
 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
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Uchwałę Nr LXIX/606/14 
w sprawie uchylenia uchwały wyrażającej zgodę na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 11 

położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Strażackiej 4 

   - stanowiący załącznik nr 8 

 

8/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

zarządzenia poboru podatków i opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia 

za inkaso. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 31 lipca 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zarządzenia 

poboru podatków i opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Burmistrz – poinformowała, że skreślony zapis w uchwale nr XXVI/207/08 z dnia 30 maja 2008 r. stał się 

bezprzedmiotowy, ponieważ przyjęta uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet dla przewodniczącego 

organu wykonawczego jednostek pomocniczych gminy wskazuje, że otrzymywana dieta za udział w 

naradzie sołtysów jest ryczałtem uwzględniającym koszty ogólne w tym roznoszenie decyzji 

wymiarowych. 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że  ma stanowisko odwrotne i odczytał zapisy uchwały, która 

zdaniem radnego nie mówi w ogóle nic, że przewodniczący organu wykonawczych jednostek 

pomocniczych gminy mają obowiązek cokolwiek roznosić a tym bardziej nakazy płatnicze. My w tej chwili 

uchylamy zapis w uchwale w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa, po czym zacytował 

uchylany fragment. W tej uchwale nie ma ani jednego zdania na temat obowiązku sołtysów, tym bardziej 

na temat roznoszenia jakichkolwiek pism i tym bardziej nakazów płatniczych.   
Radny mówi, że w tej uchwale z dnia 25 lutego 2011 powinno być napisane, że do obowiązków sołtysa 
należy to i to i za to otrzymuje dietę. Pyta jaka uchwała  obowiązywała od 25 lutego 2011 r. do dnia 
dzisiejszego i jak płacono sołtysom.  
Burmistrz – mówi, że obowiązywała uchwała z dnia 25 lutego 2011 r. Chociaż przepisy są ze sobą w 
sprzeczności to obwiązuje przepis, który jest przyjęty później. W uzasadnieniu jest napisane czarno na 
białym, że „z uwzględnieniem kosztów ogólnych, m.in. z roznoszeniem decyzji wymiarowych i innych pism 
urzędowych”. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że zgłaszał wniosek o podwyżkę dla sołtysów, Pani Burmistrz i komisja 
się zgodziła, było głosowanie, minął rok czasu a my stoimy w miejscu. Nie było nawet symbolicznej 
podwyżki. 
Marian Adamów – proponuje, aby z treści uzasadnienia wykreślić ostatnie zdanie a w punkcie 3 uchwały 
dopisać, że sołtysi otrzymują wynagrodzenie w wysokości chociażby 10gr od dostarczonego podatnikowi 
nakazu płatniczego. 
Burmistrz – mówi, że jest za tym aby diety i ryczałty wzrosły od 1 lipca i jest prośba aby podjąć tą decyzję 
we wrześniu, kiedy będziemy mieć podsumowane półrocze. 
      
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 11 radnych, w głosowaniu jawnym, 10 głosami za, przy 1 wstrzymującym się, podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIX/607/14 
o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków i opłat w drodze inkasa, określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

   - stanowiący załącznik nr 9 

 

9/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony 

Zdrowia Psychicznego dla Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2014-2015. 

Burmistrz przedstawiła projekt uchwały i zgłosiła autopoprawki do omawianego Programu. 

Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja na 

posiedzeniu  w dniu 28 lipca 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2014-2015. 



7 

 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że  ustawodawca nakłada na gminę dodatkowe zadania, nie tylko 

przygotowanie Programu ale także jego bez środków na ten cel. Mówi, że Program ten jest niepełny. Od 

strony 11 do 19 są rubryki, które nie zawierają żadnych wskaźników /np. ilość osób uczestniczących w 

Programie,  ilość działań, liczba materiałów promocyjnych, ilość podjętych rozmów edukacyjnych/. Przy 

niektórych rubrykach trudno jest wpisać ilość ale Program ma to do tego, że my prognozujemy                          

i przewidujemy a potem następuje korekta tych zadań.  
Burmistrz – odpowiedziała, że  radny przeczytał program do strony 19 a nie przeczytał strony 20, na 
której jest napisane, że „corocznie do 15 maja będzie sporządzone roczne sprawozdanie z wykonania 
zadań ujętych w Programie wg informacji przekazanych przez podmioty realizujące poszczególne 
zadania”.    
Mieczysław Kamiński – zgadza się z tym, że trudno jest niekiedy oszacować ilość ale ten Program bez 
liczb jest programem teoretycznym i zerowym.  
Małgorzata Kuchejda – poinformowała, że Program ten opracowywany był na podstawie wskaźników 
Narodowego programu Ochrony Zdrowia Psychicznego. Są wymienione tylko wskaźniki i nie ma liczb. 
Irena Stawiarska – zgłosiła wniosek o zamkniecie dyskusji. 
Rada w obecności 14 radnych, 12 głosami za, przy 2 przeciwnych wniosek przyjęła.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 2 wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIX/608/14 
w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Gminy Bystrzyca Kłodzka na 

lata 2014-2015 

   - stanowiący załącznik nr 10 

 

10/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji celowej z budżetu gminy w zakresie dofinansowania budowy studni na potrzeby własnego 

gospodarstwa na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 31 lipca 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie określenia 

zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy w zakresie dofinansowania budowy studni na potrzeby 

własnego gospodarstwa na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka. 

Burmistrz – poinformowała, aby w projekcie uzupełnić zapis „60% i nie więcej niż 4,5 tysiąca złotych”. 

Problem wziął się stąd, że mieszkańcy od dłuższego czasu byłego Osiedla Nadleśnictwa w miejscowości 

Stara Łomnica zgłaszają braki jeśli chodzi o dostawę wody. Mieszkania zostały sprzedane a sieć 

wodociągowa w dalszym ciągu jest własnością Nadleśnictwa. W związku z tym, że są ubytki na sieci a 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, jednym z podstawowych zadań gminy jest zapewnienie 

mieszkańcom wody - musimy podjąć tę uchwałę aby wspomóc mieszkańców w dokonaniu własnego 

odwiertu. Mamy porozumienie z Nadleśnictwem w kwestii wydzierżawienia tej sieci aby mieć podstawę do 

zainwestowania w nią i naprawę a docelowo wykupienia gruntu lub zamianę.  

Jan Szkwarek – mówi, że działania są słuszne i zasadne. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że  uchwała jest przykładem łatania dziury, bo gmina powinna rozwiązać 

zadania kompleksowo. Może być tak, że inni mieszkańcy z naszych miejscowości też zgłoszą się                       

z zamiarem wywiercenia studni, wykorzystując taką możliwość aby nie korzystać z wodociągu miejskiego.  

  

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIX/609/14 
w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy w zakresie dofinansowania 

budowy studni na potrzeby własnego gospodarstwa na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka 
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    - stanowiący załącznik nr 11 

 

11/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi na 

skargę Wojewody Dolnośląskiego Nr NK – N.4131.11.17.2013.RJ1 z dnia 18 lipca 2014r. 

Burmistrz – poinformowała,  że projekt uchwały w całości uwzględnia skargę Wojewody Dolnośląskiego, 

zausterkowane fragmenty nie zmieniają sensu uchwały.  

Mieczysław Kamiński – mówi, że nie tak dawno tą uchwałę nowelizowaliśmy, Pani Burmistrz przyznała 

rację grupie radnym i byliśmy z tego powodu usatysfakcjonowani. Wojewoda Dolnośląski nie dopatrzył się 

usterek z dnia 9 grudnia 2013 r i musiał złożyć skargę do NSA.     

  

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIX/610/14 
w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę Wojewody Dolnośląskiego Nr NK – 

N.4131.11.17.2013.RJ1 z dnia 18 lipca 2014 r. 

    - stanowiący załącznik nr 12 

 

12/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie połączenia gmin w celu 

utworzenia okręgu wyborczego do Rady Powiatu Kłodzkiego.  

Burmistrz – poinformowała,  że  praktycznie nic tu nie zostaje zmienione bo zawsze był taki okręg 

wyborczy do powiatu /gmina Międzylesie i gmina Bystrzyca Kłodzka/. 

   

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXIX/611/14 
w sprawie połączenia gmin w celu utworzenia okręgu wyborczego do Rady Powiatu Kłodzkiego 

    - stanowiący załącznik nr 13 

 

Ad. 4.  Stanowisko Rady w sprawie utrzymania Prokuratury Rejonowej w Bystrzycy Kłodzkiej 

Przewodniczący odczytał pismo Ministra Sprawiedliwości w sprawie podjęcia prac legislacyjnych                     

w przedmiocie zmiany rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości w sprawie utworzenia prokuratur 

apelacyjnych i rejonowych, poprzez zniesienie Prokuratury Rejonowej w Bystrzycy Kłodzkiej i objęcie jego 

obszaru właściwością przez Prokuraturę Rejonową w Kłodzku, z jednoczesnym utworzeniem ośrodka 

zamiejscowego Prokuratury Rejonowej w Kłodzku z siedzibą w Bystrzycy Kłodzkiej. 

Dodał, że Minister Sprawiedliwości wystąpił do gminy Bystrzyca Kłodzka z prośbą o przedłożenie 

stanowiska w przedmiocie propozycji Prokuratora Generalnego.  

Przewodniczący odczytał propozycję odpowiedzi do Ministra Sprawiedliwości, wyrażające negatywne 

stanowisko Rady Miejskiej i Burmistrza  na złożoną propozycję Prokuratora Generalnego, jednocześnie 

apelując o odstąpienie od zniesienia Prokuratury Rejonowej w Bystrzycy Kłodzkiej, która istnieje w 

naszym mieście od 1951 roku, obejmująca 4 gminy powiatu kłodzkiego.  

Mieczysław Kamiński – mówi, że mieliśmy doświadczenia w naszej Prokuraturze, że nie bardzo chcą 

podejmować się pewnych zadań i było kilka odmów wszczęcia postepowania ale mimo wszystko 

zgadzamy się w 90% ze stanowiskiem przedstawionym przez Przewodniczącego Rady. Jest to jedna                 

z nielicznych instytucji propowiatowych.  Niemniej zmiana rangi to jest początek do likwidacji. Następnym 

etapem to będzie likwidacja.  

Burmistrz – mówi, że chodzi o koszty. Z chwilą utworzenia oddziału zamiejscowego w Bystrzycy 

Kłodzkiej należy liczyć się, że następnym krokiem to będzie likwidacja naszej Prokuratury. 
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Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania  Rady Miejskiej, mówiącej o negatywnym   

stanowisku do złożonej propozycji Prokuratora Generalnego w sprawie zniesienia Prokuratury Rejonowej 

w Bystrzycy Kłodzkiej i objęcie jej obszaru właściwością przez Prokuraturę Rejonową w Kłodzku,                      

z jednoczesnym utworzeniem ośrodka zamiejscowego Prokuratury Rejonowej w Kłodzku z siedzibą                  

w Bystrzycy Kłodzkiej. 

Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie wniosek przyjęła.  

  

Ad. 5. Ochrona zabytków w gminie Bystrzyca Kłodzka. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada wnikliwie zapoznała się z informacją dotyczącą ochrony 
zabytków w gminie Bystrzyca Kłodzka. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu  w dniu 28 lipca 2014 r. przyjęła informację dotyczącą ochrony zabytków w gminie Bystrzyca 
Kłodzka w oparciu o przedstawiony na piśmie materiał oraz dodatkowe informacje.  /13 za, przy 1 
wstrzymującym się/ 
Andrzej Wziątek -  mówi, że widzi i docenia, co zrobiono na ulicy Międzyleskiej, „mury średniowieczne                      
i baszty też mnie bardzo cieszą – żeby nie było, że tego nie widzę i o tym nie wiem a to mnie bardzo 
cieszy.  Mnie chodzi o te inne elementy związane z ochroną zabytków w naszej gminie a które mnie 
osobiście zbulwersowały. Mianowicie, chodzi o remont Matki Boskiej Łąkowej. To o co walczyłem, 
artykułowałem, prosiłem. Od czasu kiedy ten piorun uderzył i zniszczył tę figurę… Wróciła ta figura na 
miejsce ale o zgrozo… Prace konserwatorskie, restauratorskie przy tej figurze zbulwersowały mnie. Ta 
figura wróciła, jest wypiaskowana ale przy tym piaskowaniu spłaszczono jakby wszelkie rysy, dokładności 
tej figury Matki Boskiej Łąkowej z dzieciątkiem. U samej podstawy jest taki krzyż, który po tym 
piaskowaniu jest bardzo mało czytelny. Myślałem, że jak będzie renowacja i to wypiaskujemy to powróci 
ta korona Matki Boskiej, Jezus także odzyska koronę a tego nie ma. Nie było berła, a po konserwacji ono 
wróciło na miejsce. Głowa Jezusa jest nowa, dorobiono 3 głowy Aniołków i one są piękne ale nie ma tych 
dwóch koron i co gorsza co smuci mnie szczególnie to ta figura nie jest pomalowana. To jest figura z 1728 
roku i ma 286 lat. To jest ogromny postument, ważący może 1 tonę. W elementach go rozbierano i w 
elementach go złożono. Bulwersuje mnie to, że przy montowaniu tej figury, zabytku, nie uporządkowano 
terenu obok. Jest ogromny pniak z tej powalonej lipy a w nim kamienie i cegły. Brakuje tylko, aby chołota 
bystrzycka, niszcząca inne zabytki zrobiła użytek z tych kamieni. Koledzy po mojej prawicy siedzący byli 
łaskawi być tam. Tu pochwała dla Panów Kamińskiego i Adamowa, że w czynie społecznym, za darmo 
powyrzucali te kamienie i cegły.  To nie chodzi o narzekanie, ale jeśli 30 tys. zł poszło to myślałem, że ta 
figura zostanie kompletnie odrestaurowana. Co będziemy teraz dorabiać tą koronę Jezusowi i Matce 
Boskiej jak to już stoi? To było w pracowni i była jedyna szansa i okazja. Jeśli nawet zabrakło pieniędzy to 
należało tak zrobić jak zrobił to Pan Prezes ZUK –u z figurą Św. Józefa na budynku ZUS-u. Ten zabytek 
nie został tak odrestaurowany jak dumnie jest to w sprawozdaniu wykazane ani teren nie został 
uporządkowany. Wnioskowałem, żeby przenieść figurę na skwer na przeciw szkoły podstawowej nr 1, 
gdyż tam będzie narażona na dodatkowe dewastacje. Dostałem pismo, że konserwator się nie zgodził, ale 
może trzeba było nacisnąć tych konserwatorów. Pani Obelinda powinna być teraz bardziej łaskawa po 
otrzymaniu tytułu Honorowego Obywatela. Ponadto zamocowanie tej figury przy samych schodkach jest 
tak kruche, że może to się zawalić. Powtarzam. Może jestem naiwny ale złych intencji nie mam i nie chcę 
być złośliwy”. Dodał, że szkoda tych 30 tys. zł, które zostały źle spożytkowane.  
„Pięknie wygląda elewacja szkoły nr 1. Upominałem się kilka razy na sesji, choć wiem, że mój głos jest 
teraz „be”, że jak będą robić teraz tą elewację zróbmy ten najwspanialszy herb bystrzycki, jaki tam jest na 
samym szczycie. Bardziej okazałego w Bystrzycy nie ma. Też został wypiaskowany, nie został 
pokolorowany, nie tylko herb ale i te elementy roślinne. Moim zdaniem, Bystrzyca dużo na tym straci, 
ponieważ piękno  okazałość tego herbu  i zwieńczenie tego herbu jest superanckie.” 
Mówi, że na ostatniej Komisji rozmawialiśmy na temat podziemnych tras turystycznych i powiedział 
wówczas, że posiada w garażu projekt podziemnych tras turystycznych. Skoro jest taki projekt 
opracowany to szkoda z tego nie skorzystać.  
Reasumując, radny stwierdza, że w naszej gminie jest sporo chaosu, nie czas aby szukać winnych ale w 
przyszłości należy unikać tego typu błędów, złych decyzji, złych działań. Brak koordynacji, współpracy lub 
realiów w gminie Bystrzyca Kłodzka. To powoduje, że mamy takie historie jak mamy. „Może Pani Vice- 
Burmistrz powie kiedy będzie ta korona jedna i druga zrobiona i pomalowana ta figura.”  
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Mówi, że wskazane byłoby pomalować „złotolem” te litery z herbem przy wejściu do Ratusza. Dodał, że 
tego napisu zupełnie nie widać. Proponuje radnemu Krzemińskiemu, aby w ramach akcji przedwyborczej 
zasponsorował puszkę farby i wówczas pomalujemy społecznie i udowodnimy, że możemy.”    
Mieczysław Kamiński – zgadza się z radnym Andrzejem Wziątkiem. Mówi, że ta figurka Matki Boskiej 
Łąkowej, jakoś strasznie dziwnie wygląda. Ktoś zakleił ją jakimś klejem czy żywicą i wydaje się, że nie jest 
to profesjonalnie zrobione. Mówi, że widział wiele takich obiektów wyremontowanych i wyglądały one 
zupełnie inaczej. Po piaskowaniu, takie figurki odzyskują blask, a nasza jest taka szara, mętna. Faktem 
jest, że jak mieliśmy te 30 tys. zł to mogliśmy uporządkować ten teren  obok i posadzić lipy. Z informacji, 
które otrzymaliśmy z wydziałów widać plusy, tj. kontynuacja zabezpieczenia murów średniowiecznych                  
i przygotowywanie dokumentacji na remont dalszy murów obronnych przy ulicy Wojska Polskiego, 
ruszenie tematu podziemi /pod więzieniem/. W dalszym ciągu nie mamy przewieszonego malowidła                    
z Placu Wolności 4 do Ratusza. Radnego niepokoi perełka architektoniczna w postaci lokalu na Placu 
Wolności 17. Pyta, co się dzieje w sprawie tego portalu.   
W tej chwili opracowujemy koncepcję zagospodarowania Małego Rynku. Jeśli w dokumentacji 
podpisujemy jakieś głupie pomysły /np. skrzynki gazowe na zewnątrz/ to będziemy mieli takie 
szkaradziejstwa jak na ulicy Rycerskiej. Albo znowu nam ktoś powyrywa progi zabytkowe, historyczne i 
średniowieczne /przy ulicy Rycerskiej, Placu Wolności/. Prace zabytkowe na terenie miasta powinniśmy 
bardzo ostrożnie przygotowywać i mieć rękę na pulsie. Rewitalizacja Małego Rynku jest także bardzo 
ważna dla naszych mieszkańców i naszego miasta. W dalszym ciągu nie rozwiązana jest sprawa 
turystycznej trasy podziemnej. Będzie problem, gdyż od 12-13 lat stosunki własnościowe się zmieniły, w 
większości kamienice są własnością wspólnot mieszkaniowych i nie wiadomo, czy będzie zgoda 
mieszkańców i wspólnot  na przeprowadzenie trasy podziemnej turystycznej. Dobrze, że pojawiły się 
środki na I część, czyli więzienie.   
Andrzej Wziątek -  mówi, że w sprawozdaniu o ochronie zabytków jest napisane, że jest opracowywany 
gminny program opieki nad zabytkami. 8-10 lat temu, był tu taki silny zespół studentów z uczelni 
wrocławskiej pod nadzorem profesorów i doktorów, który inwentaryzował wszystkie zabytki w gminie 
Bystrzycy Kłodzkiej i gdzieś jest płyta CD z tym opracowaniem. Aby ułatwić ten temat i ująć mniejsze i 
większe nasze zabytki, dobrze byłoby dotrzeć do tego nagrania, gdyż ten zakres prac już został wcześniej 
zrobiony i nie ma już co powielać i odkrywać Ameryki.   
Burmistrz – mówi, że nie ma takiej potrzeby, gdyż zapisy ustawy, które weszły w życie w 2004 r. 
obligowały gminy do wykonania do roku 2006 tzw. kart zabytków. Nie zostało to jednak wykonane przez 
gminę Bystrzyca Kłodzka do roku 2006. Zajęliśmy się tym w 2007 i 2008 roku i spełniliśmy ten warunek, 
tak więc wszystkie karty naszych zabytków są wykonane i zewidencjonowane. Jeśli chodzi o gminny 
program opieki nad zabytkami nie ukrywa, że będzie bardzo ostrożna. Wygrała ta firma, która sporządzała 
te karty zabytków więc jak najbardziej zna temat.     
Andrzej Wziątek -  chwała tym, którzy się zajęli opracowanie tych kart i idzie ku lepszemu. Mówi, aby 
sięgnąć do opracowania wcześniejszego i uchwycić wszystkie zabytki.  
Zastępca Burmistrza – poinformowała, „że w pewnych sprawach nie zajmuje stanowiska ze względu                
na to, iż nie zamierza uczestniczyć w sporach inicjowanych na tej sali przez radnego Wziątka który celuje              
za każdym razem w moją osobę po to aby zrobić mi przykrość”. Zadania które wykonuje jako pracownik 
Urzędu Miasta i Gminy określa Burmistrz i reguluje również regulamin organizacyjny. Od wielu lat można 
zauważyć, że za te kwestie gdzie są usterki, na tej sali przez usta Pana Andrzeja Wziątka zawsze 
odpowiada Zastępca Burmistrza. Jednocześnie Zastępca Burmistrza uzupełniła informację mówiącą                
o tym, że Konserwator zabytków była w komisji odbierającej figurę Matki Bożej Łąkowej i zgodnie                        
z zapisem konserwatorskimi Pani Konserwator odstąpiła od wykonania aureoli ze złoceniami i berła, 
uzasadniając to, że „z uwagi na posadowienie figury, złocenia mogą być przedmiotem wandalizmu                   
w krótkim okresie czasu”. Obecny stan figury jest zgodny z wytycznymi konserwatora. Sprawa – 
dotycząca odremontowania budynku szkoły podstawowej nr 1 w Bystrzycy Kł – również wszystko 
odbywało się pod okiem konserwatora zabytków. Na komisji edukacji w temacie zabytków zwrócono 
również uwagę aby nasadzić drzewa i w tej kwestii jest także zapis konserwatorski mówiący o tym, że 
takie nasady się wyklucza. 
Andrzej Wziątek –   przypomniał Pani Beacie Hucaluk-Szpanier, że w poprzedniej kadencji przy projekcie 
rewitalizacji Góry Parkowej, który wygrał nieżyjący już Pan Malinowski, radny Wziątek pozwolił sobie 
udostępnić płytę z nagraniem pracy magisterskiej dotyczącej rewitalizacji Góry Parkowej, wręczając ją 
osobiście Pani Wiceburmistrz. Natomiast Pani Wiceburmistrz udostępniła tą płytę Panu Malinowskiemu, 
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który ją „zerżnął”, a ja miałem problem i awanturę ze strony właściciela tej płyty który tę pracę magisterską 
napisał.  Jeżeli mówi Pani, że z mojej strony są same złośliwości wobec Pani osoby, to mnie także 
naraziła Pani na wiele stresów. 
Burmistrz – dodała, że jest Jej przykro, bo faktycznie nie da się tego nie zauważyć, że złośliwość Pana 
Wziątka  w stosunku do Wiceburmistrz Bystrzycy Kł. Pani Beaty Hucaluk-Szpanier zawsze na tej sali jest, 
gdyby miało odnieść to jakiś skutek, to nie byłoby z nami dzisiaj Pani Wiceburmistrz. Niezrozumiałym jest 
zachowanie Pana w stosunku do Pani Wiceburmistrz jako do kobiety. Gdy nadarzy się okazja nie 
zostawia Pan suchej nitki na Pani Wiceburmistrz i „szpilkę wbija” Pan po to aby zrobić przykrość.   
Andrzej Wziątek – mówi, że na sali rajców może tak robić.  
Burmistrz – powiedziała, że tak samo jak Pan radny tak i Pani Wiceburmistrz została zaproszona na salę 
rajców, dziwi fakt że chcąc pomóc gminie Bystrzyca Kłodzka pożyczając tą płytkę Pani Beacie Hucaluk-
Szpanier – Wiceburmistrz, ma Pan do Niej pretensje, że zostało to wykorzystane przez nieżyjącego już 
Pana Malinowskiego. Jeżeli cos takiego miało miejsce to są odpowiednie władze i przepisy do tego aby              
z tym sobie radziły.  
Andrzej Wziątek – mówi, że przypomniał o zaszłościach, które miały miejsce wcześniej. 
Burmistrz – powiedziała, że Pan Wziątek jest osobą publiczną i jako Burmistrz i jako mieszkanka gminy 
Bystrzyca Kłodzka ma prawo wypowiadania się co do Pana poczynań i wypowiedzi. Jako osoba publiczna   
powinien przyzwyczaić się Pan do różnych wypowiedzi na Pana temat, nie tylko powiedzianych przez 
Burmistrza ale i mieszkańców gminy, jeżeli są zgodne z prawem, to my wszyscy możemy takie 
wypowiedzi stosować i proszę się na te wypowiedzi nie obrażać. Wszyscy jak tu siedzimy jesteśmy 
osobami publicznymi, mamy taką wolność słowa w naszym społeczeństwie, bardzo dużo ludzi wypowiada 
się nie licząc się ze swoim językiem i nie licząc się z konsekwencjami jakie ich wypowiedzi mogą 
spowodować. 
 
W związku z tym, że nie było więcej pytań oraz uwag, Przewodniczący stwierdził, że Rada zapoznała               
się i przyjęła ww. informację. 
 
Ad. 5. Informacja z działalności ZWIK, ZUK, BCZ.  
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada wnikliwie zapoznała się z informacją dotyczącą 
działalności ZWIK, ZUK, BCZ. 
Danuta Koniuszek – Zastępca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja 
na posiedzeniu  w dniu 31 lipca 2014 r. przyjęła informację dotyczącą działalności Spółki Bystrzyckie 
Centrum Zdrowia  przedstawione przez Prezesa Spółki /10 głosami za – jednogłośnie/. 
Komisja na posiedzeniu  w dniu 31 lipca 2014 r. przyjęła informację dotyczącą działalności Spółki pod 
nazwą Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bystrzycy Kł. przedstawioną przez Prezesa Spółki /10 
głosami za – jednogłośnie/. 
Komisja na posiedzeniu  w dniu 31 lipca 2014 r. przyjęła informację dotyczącą działalności Zakładu Usług 
Komunalnych Sp. z o.o. w Bystrzycy Kł. /10 głosami za  - jednogłośnie/. 
 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że „marzy mi się taki dzień kiedy na sesji Rady Miejskiej w Bystrzycy 
Kłodzkiej zjawią się członkowie Rad Nadzorczych Spółek ZWiK-u, BCZ i ZUK. Jeżeli są to spółki gminne                
i Rada Nadzorcza nadzoruje działanie zarządu i ma wpływ na kierunki działalności spółek, chciałby 
zobaczyć członków Rad Nadzorczych, którzy powiedzą, że mają taką wizje, taką koncepcje itd.”. Rada 
Miejska Bystrzycy Kłodzkiej powinna usłyszeć to od członków Rady Nadzorczej ale nigdy nie zapraszano 
członków Rad Nadzorczych tylko Prezesów spółek. Kontakt z członkami Rady Nadzorczej ma Burmistrz 
Pani Renata Surma, jako Walne Zgromadzenie Wspólników, natomiast my nie mamy wpływu na 
działalność tych spółek a szczególnie na członków Rad Nadzorczych”.  
Dlatego radny złożył propozycję, aby w m-cu wrześniu ponownie przeanalizować działanie spółek, 
zaprosić na to spotkanie członków Rad Nadzorczych trzech naszych spółek ZWiK ZUK i BCZ.                         
Od momentu powstania spółek nie mamy kontaktu z Radami Nadzorczymi tych spółek. Radny zadał 
pytanie Przewodniczącemu Rady  - kiedy będą zaproszeni na sesję czy na komisję członkowie Rad 
Nadzorczych poszczególnych naszych spółek? 
Przewodniczący Rady – powiedział, że jest już okres wakacyjny, zbliża się także koniec obecnej 
kadencji i temat ten będzie zrealizowany już w nowej kadencji. 
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Piotr Budnik – poinformował, że na komisji temat był dogłębnie analizowany w zw. z tym złożył wniosek        
o zamkniecie dyskusji. 
Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Budnika. 
 
Rada w obecności 15 radnych, 9 głosami za i 6 głosami przeciwnymi przyjęła wniosek złożony przez 
radnego Piotra Budnika. 
 
W związku z tym, że nie było więcej pytań oraz uwag, Przewodniczący stwierdził, że Rada zapoznała się             
i przyjęła ww. informację. 
 
Ad. 6. Realizacja inwestycji w gminie.  
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada wnikliwie zapoznała się z informacją dotyczącą realizacji 
inwestycji w naszej gminie. 
Danuta Koniuszek – Zastępca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja 
na posiedzeniu  w dniu 31 lipca 2014 r. przyjęła informację dotyczącą realizacji i zaawansowania 
inwestycji gminnych w roku bieżącym – 12 głosami za, przy 1 wstrzymującym się.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że chciałby usłyszeć szerszą informację dotyczącą gminnej inwestycji 
związanej z przebudową budynku po byłych fabrykach mebli, konkretnie tapicerni, na budynek 
mieszkalny. „W tym roku mamy do wykorzystania 1 mln zł, a prace zostały dopiero podjęte, czy zdąży              
p. Burmistrz zrealizować to zadanie zaplanowane na rok 2014”.  Radny zapytał, jaki zakres prac będzie 
wykonany w roku 2014, bo jest informacja z m-ca czerwca 2014 r. a chodzi mi o to co jeszcze w tym roku, 
w tym zakresie będzie wykonane. Kolejne pytanie dotyczyło remontu ratusza. Radny powiedział, że trwają 
prace związane z wyprowadzką Szkoły Muzycznej i całe II piętro będzie wolne, jakie działania zostały 
podjęte ze strony Gminy Bystrzyca Kłodzka? ile złożyła Pani Burmistrz i gdzie wnioski aby sprężyć się i 
dokonać remontu ratusza i przenieść Urząd Miasta i Gminy z ul. Sienkiewicza na Plac Wolności. 
Burmistrz – poinformowała, że to właśnie za kadencji Burmistrza Kamińskiego, jesteśmy na takim etapie 
remontu ratusza na jakim jesteśmy. To Pan nie zrobił nic aby ratusz ożywić, tylko żeby dwie kondygnacje 
gniły i niczym nie można było się pochwalić. Na dzień dzisiejszy jest wykonana cała dokumentacja 
dotycząca ratusza. To, że tu jesteśmy to zasługa min. poprzedniej rady i możliwości wykonania tego                
co zostało wykonane, jak również pracowników, wykonawców i Ministerstwa Kultury. Sam Pan sobie 
odpowiedział, że do momentu dopóki jest tu Szkoła Muzyczna nie można było wykonywać rożnych prac. 
Zapytała radnego Kamińskiego, czy zna program do którego można złożyć wniosek o otrzymanie 
dofinansowania na remont ratusza? Do dnia dzisiejszego nie było takiej możliwości, dopiero taką 
możliwość daje nam następny okres finansowania czyli lata 2014-2020. Wracając do Bystrzyckich Fabryk 
Mebli, hala ma być zaadaptowana na 60 mieszkań socjalnych. Dopóki umowa nie zostanie podpisana              
po wyłonieniu wykonawcy, nikt nie odpowie co będzie w tym roku wykonane. Wie Pan dobrze, jeżeli zna 
się Pan na prawie budowlanym, że podpisując taką umowę kiedy nie jest wykonywana inwestycja w ciągu 
jednego roku budżetowego, a więc kiedy nie jest wykonane 100% inwestycji, wykonawca będzie 
przedstawiał harmonogram swoich prac. Ten harmonogram, który będzie przedmiotem przetargu będzie 
musiał być cały czas monitorowany, dopiero w tym momencie będę mogła Panu odpowiedzieć jakie prace 
zostaną wykonane w tym roku.  
Dariusz Krzemiński – złożył wniosek formalny o zamkniecie dyskusji w tym temacie ze względu na to,            
że temat był omawiany na Komisji Budżetu i Finansów bardzo szeroko i bardzo długo. 
Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie wniosek radnego Dariusza Krzemińskiego. 
 
Rada w obecności 14 radnych, 12 głosami za i 2 głosami przeciwnymi przyjęła wniosek złożony przez 
radnego Dariusza Krzemińskiego. 
W związku z tym, że nie było więcej pytań oraz uwag, Przewodniczący stwierdził, że Rada zapoznała              
się i przyjęła  informację dotyczącą realizacji inwestycji w Gminie. 
 
Ad. 7. Zatwierdzenie protokołów z sesji  Rady Miejskiej.   
Przewodniczący Rady  poinformował, że protokoły z LXVII i LXVIII sesji Rady Miejskiej odbytych w dniu 
28 czerwca 2014 r. był i jest do wglądu w Biurze Rady.  
W związku z tym, że nie było uwag Przewodniczący przystąpił do głosowania za przyjęciem protokołów               
z LXVII i LXVIII. 
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Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 10 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych                     
i 2 głosach wstrzymującym się przyjęła protokół z LXVII sesji Rady Miejskiej w  Bystrzycy Kłodzkiej                         
z dn. 28 czerwca 2014 r. 
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 za – jednogłośnie przyjęła protokół z LXVIII sesji 
Rady Miejskiej w  Bystrzycy Kłodzkiej z dn. 28 czerwca 2014 r. 
 
Ad. 8. Informacje Burmistrza.  
Burmistrz – poinformowała, że była przekazana Państwu radnym informacja o tym, że Burmistrz                       
w miesiącu lipcu jest na urlopie.   
Mieczysław Kamiński – powiedział, że skoro była Pani Burmistrz na urlopie, jest Zastępca Burmistrza               
i powinien informacje przedstawić. 
Burmistrz – dodała, że nie wydała polecenia Pani Wiceburmistrz aby taką informację przygotowała. 
Przez 8 lat sprawowania funkcji Burmistrza, przez 7 urlopów, po każdym z nich nikt z Państwa radnych  
nie życzył sobie takiej informacji. Burmistrz przypomniała również, że w ubiegłych kadencjach podjęty był 
przez radnych wniosek precyzujący to, że chodzi o informacje przedstawianą przez Burmistrza a nie przez 
Wiceburmistrza.   
Mieczysław Kamiński – mówi, że w regulaminie organizacyjnym jest napisane, że w czasie nieobecności 
Burmistrza zastępuje Zastępca Burmistrza. Nie jest to informacja tylko o pracy Burmistrza,                       
ale informacja o realizacji zadań gminy.  
Burmistrz -  powiedziała, że do tej pory nie przyjmowaliście Państwo radni informacji z realizacji zadań 
gminy, tylko informacje z pracy Burmistrza. 
 
Ad. 9. Zapytania radnych. 
Jan Szkwarek – mówi, że pytają ludzie dlaczego postój taksówek ma wydzielone miejsca na parkingu przy 
ul. Sempołowskiej?  
Burmistrz -  zdania są różne, pierwsza wersja była taka aby postój taxi był wzdłuż prokuratury                        
na zewnątrz parkingu. Na wniosek części „taryfiarzy” postój taxi został umiejscowiony w tym miejscu                      
w którym jest obecnie, czyli na parkingu przy ul. Sempołowskiej (jest wydzielone 5 miejsc).  
Mieczysław Kamiński – mówi, że decyzja dotycząca umiejscowienia parkingu w tym wypadku                       
jest zarówno dla mieszkańców jaki i osób przyjeżdżających do Bystrzycy nieprzemyślana. Uważa że 
blokujemy sami sobie centrum miasta. Uważa również, że parking przy ul. Słowackiego był w optymalnym 
miejscu. 
Andrzej Wziątek -  mówi, że znajomi z Ponikwy zadali pytanie czy to prawda, że na ogrodzenie cmentarza 
w Ponikwie wydano 8 tys. zł.? 
Burmistrz – odpowiedziała, że należałoby zapytać radę parafialną i księdza, oraz radną Panią Władysławę 
Płoch. 
  

  Ad. 10.  Informacja Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęły pisma: 
1/ od Towarzystwa Miłośników Gorzanowa – prosi o wsparcie finansowe na modernizację boiska 
wielofunkcyjnego, dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego 25 tys. 
2/ w sprawie kanalizacji w Międzygórzu pomiędzy budynkami Gigant i Sarenka.  
 
Ad. 11.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
Burmistrz – wspomniała, że na komisji  była poruszana sprawa p. Klajna dotycząca wykupu jednego 
pomieszczenia. Jest regulamin sprzedaży lokali użytkowych, w którym napisane jest, że musi być 
sprzedane  51 % mieszkań. W tym przypadku są sprzedane dwa mieszkania i niestety regulamin powoduje 
to, że  nic nie możemy z tym zrobić. Burmistrz zapytała radnych czy byłaby możliwość przygotowania                   
na następne posiedzenie sesji w m-cu wrześniu projektu uchwały mówiącego o tym, żeby znieść 51 % 
sprzedaży lokali z tego względu, ponieważ na każdy lokal użytkowy, który jest sprzedawany jest 
podejmowana indywidualna uchwała. Burmistrz poprosiła radnych aby podczas przerwy wakacyjnej 
zastanowili się nad tą propozycją, lub zaproponowali inne rozwiązanie. 
Andrzej Wziątek – mówi, że przed chwilą oglądał opracowanie dokumentacji prac konserwatorskich                    
i restauratorskich figury Matki Bożej Łąkowej w Bystrzycy Kłodzkiej i chciałby na kilka dni dokumentację                         
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tą wypożyczyć. Zapytał, w związku z tym że są nowe „główki aniołów i Jezusa” ma nadzieję, że te stare 
zostały zatrzymane, na wypadek gdyby ktoś zniszczył te nowe, aby były w rezerwie. 
Burmistrz – odpowiedział, że dokumentacja prac konserwatorskich figury Matki Bożej Łąkowej będzie 
przez kilka dni do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Mieczysław Kamiński – zgłosił wniosek formalny o uchwalenie jednolitego tekstu statutu Gminy Bystrzyca 
Kł. na najbliższej sesji. Drugi wniosek dotyczy uchwały Rady Miejskiej w sprawie gospodarowania mieniem 
komunalnym. Radny mówi, że było już tyle uchwał zmieniających, że w uchwale pierwotnej nie można się 
już połapać.  Ustawa obliguje do tego aby uchwalać jednolite teksty. 
Burmistrz – mówi, że wniosek radnego Kamińskiego będzie zasadny wtedy jak zechcą Państwo radni                 
do dzisiejszego porządku sesji wprowadzić projekt uchwały w sprawie powołania komisji statutowej. 
Burmistrz zaproponowała wprowadzić taką uchwałę, powołać ponownie komisję w takim składzie jaki 
zaproponował radny Krzemiński. Jeżeli chodzi o uchwałę dot. gospodarowania mieniem nie trzeba składać 
wniosku, ponieważ Wydział Geodezji otrzymał polecenie aby jednolity tekst tej uchwały na miesiąc 
wrzesień został przygotowany. 
Małgorzata Kuchejda – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kł. -  poinformowała,                      
że Gmina Bystrzyca Kł. przystąpiła do programu ogłoszonego  przez Ministra Pracy i Polityki Społecznej – 
Program Osłonowy Wspieranie Jednostek Samorządu Terytorialnego w Tworzeniu Systemu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. Otrzymaliśmy dotację w pewnej wysokości dlatego rozpoczynamy 
działania mające na celu poprawę sytuacji zapobiegania przeciwdziałaniu przemocy. Program polega               
na tym, że utworzymy stronę internetową, opracujemy poradniki, wprowadzimy dyżury specjalistów                       
w soboty, dni wolne od pracy, odbywać się będą warsztaty terapeutyczne dla młodzieży, odbędzie                    
się szkolenie przeprowadzone dla oświaty i pracowników służby zdrowia  - ponieważ są to instytucje 
zobligowane do przeprowadzania „kart niebieskich” a tego nie robią, odbędzie się również w miesiącu 
październiku konferencja poświęcona temu zjawisku na poziomie wojewódzkim. 
Przewodniczący Rady – zgodnie z prośbą Burmistrza, wprowadził projekt uchwały w sprawie powołania 
komisji statutowej w składzie zaproponowanym na dzisiejszej sesji przy wcześniejszej uchwale dotyczącej 
powołania komisji statutowej do zmian w statucie Gminy tj, Pani I. Stawiarska, E. Matys, Pan A. Pokora,                            
Pani Wł. Płoch, Pan Marian Adamów ze wskazaniem Pana M. Adamowa na Przewodniczącego komisji.  
Przewodniczący Rady – poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku sesji projektu uchwały                   
w sprawie powołania komisji statutowej. 
Rada w obecności 14 radnych, 14 głosami za – jednogłośnie wprowadziła do porządku sesji projekt 
uchwały w sprawie powołania komisji statutowej. 
Marian Adamów – złożył wniosek o powiększenie składu komisji statutowej o dodatkowego członka 
komisji, Pana M. Kamińskiego. 
Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie wniosek radnego M. Adamowa. 
Rada w obecności 14 radnych, 4 głosami za, 8 głosami przeciwnymi odrzuciła wniosek złożony prze 
radnego M. Adamowa o powiększenie składu komisji statutowej z 5 członków na 6 członków, i tym samym 
zaakceptowała 5 osobowy skład komisji. 
Następnie Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania komisji 
statutowej. 
Rada w obecności 14 radnych, 13 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym, przyjęła projekt uchwały                 
w sprawie powołania komisji statutowej. 
 
Irena Stawiarska – Sekretarz sesji – poinformowała, że na Jej ręce nie wpłynął żaden wniosek               
na piśmie. 
 
Ad. 12.  Zamknięcie obrad.    
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie 
obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady sześćdziesiątej dziewiątej sesji Rady Miejskiej 
VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.  
 

 

 


